السيرة الذاتية
الاسم : د. نضال عبد الجبار حسوني الخفاجي 

التولد : بغداد / 12/4/1978 

التحصيل الدراسي :

•
 بكلوريوس لغة عربية من كلية المأمون الجامعة 2000 م 

•
 ماجستير في اللغة العربية وآدابها من كلية التربية للبنات جامعة بغداد / عن الرسالة الموسومة (  المكان عند شعراء بني أيوب – دراسة فنية - ) 2003م
•
دكتوراه في اللغة العربية وآدابها من كلية التربية للبنات جامعة بغداد / عن الأطروحة الموسومة ( التضاد في الخطاب القرآني – دراسة أسلوبية - ) 2010م 

الوظائف التي شغلتها: 

*- مدرس في قسم اللغة العربية / كلية التربية الأساسية / الجامعة المستنصرية من عام 2006 الى الآن  .

*- مسؤولة شعبة الإعلام في كلية التربية الاساسية / الجامعة المستنصرية من عام 2013- 2015  .

* - مقررة لجنة عمداء كليات التربية الأساسية في العراق من عام 2014 الى الآن .

* - امينة مجلس كلية التربية الأساسية / الجامعة المستنصرية من عام 2015 الى الان .

الدورات :

•
  التدريس في مركز التعليم المستمر / دورات صلاحية التدريس / رئاسة جامعة النهرين  .

•
 المشاركة في دورة قيادة الحاسبة (IC3) و اجتياز الامتحان و بدرجة (90)  والحصول على الشهادة العالمية فيها .

النشاطات :

•
 الاسهام في اقامة الندوات العلمية وحلقات المناقشة منها مهرجان المحبة والسلام 2014 في كلية التربية الاساسية الذي شمل اقامة سوق خيري خصص ريعه للايتام والعوائل المتعففة .

•
  اقامة وقفة تضامن وحملة للتبرع بالدم لدعم الحشد الشعبي والقوات المسلحة .

•
  اقامة حلقة نقاشية عن فكر الامام الحسين عليه السلام .

•
  اقامة ندوات خاصة باحتفالات الجامعة بيوم تأسيسها .

الكتب والبحوث المنشورة 

•
كتاب أسلوبية التضاد في الخطاب القرآني – دار الكتاب التونسي 2016

•
اشتغال المتخيل الاسطوري في الرواية العربية – مجلة كلية التربية والعلوم الانسانية – جامعة ذي قار 

•
 سيميائية الحضور والغياب في السرد القرآني – مجلة الاستاذ – ابن رشد 

•
 الثابت الديني والمتحول الادبي في الرواية العربية – مخطط
•
 العلاقات النصية في السرد القرآني – مخطط
معلومات الاتصال 

Abhar222@yahoo.com

Name: d. Nidal Abdul-Jabbar al-Khafaji Hassouni

Nascent: BAGHDAD / 12.04.1978

Academic achievement :
• Bachelor of Arabic Language Faculty of the University of safe 2000

• MA in Arabic language and literature from the College of Education for Girls in Baghdad University / tagged for the message (the place when poets Bani Ayoub - technical study - 2003)
• PhD in Arabic language and literature from the College of Education for Girls in Baghdad University / tagged for the thesis (in contrast Quranic discourse - stylistic study -) 2010

Previous job:
* - A teacher at the Department of Arabic Language / College of Basic Education / Mustansiriya University from 2006 to now.
* - Responsible Media Division at the College of Basic Education / Mustansiriya University of 2013-2015.
* - Rapporteur of the deans of the faculties of basic education in Iraq from 2014 to now.
* - Amina Council basic / Mustansiriya University College of Education from 2015 to the present.
Courses:
• teaching at the Center for Continuing Education / Teaching / Nahrain University validity cycles.
• Participate in the calculator driving cycle (IC3) and pass the exam and degree (90) and get the global certificate.
the activities :
• contribute to the establishment of scientific symposia and panel discussions including love and peace festival in 2014 at the College of Basic Education, which included the establishment of a charity market with proceeds earmarked for orphans and needy families.
• establish pause solidarity and a blood donation campaign to support the popular crowd and the armed forces.
• the establishment of a panel discussion about the ideology of Imam Hussein, peace be upon him.
• the establishment of a private university seminars celebration of its founding day.
Books and published research

• Book stylistic contrast in the Quranic discourse - Dar Tunisian book in 2016

• functioning of the imagined legendary Arabic novel - Journal of the College of Education and Human Sciences - University of Dhi Qar

• semiotic attendance in Quranic narrative - a professor magazine - Ibn Rushd

• religious and unstable fixed in literary Arabic novel - scheme

• text relations in Quranic narrative - scheme

contact information

Abhar222@yahoo.com
